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können ich kann ja môžem.....sloveso        

müssen ich muss ja musím  .....sloveso 

dürfen  ich darf ja smiem .....sloveso 

sollen  ich soll  ja mám (urobiť) ....  sloveso 

wollen  ich will  ja chcem .... sloveso 

Môžeš prísť o tretej?      Kannst du um 15:00 Uhr kommen? 

Môže prísť tvoja kolegyňa aj popoludní do práce? Kann deine Kollegin auch am NachmiOag in die Arbeit  

kommen? 

Môžu tvoji rodičia cestovať v lete do zahraničia?  Können deine Eltern im Sommer ins Ausland fahren? 

My môžeme zostať u vás len do piatku.   Wir können bei euch nur bis Freitag bleiben. 

Prepáč, nemôžem dlhšie zostať.    Entschuldigung, ich kann nicht länger bleiben. 

Už som zdravý, zajtra môžem ísť do práce.  Ich bin schon gesund, morgen kann ich in die Arbeit gehen. 

eu = čítame (oi)  !!!  je to nemecka dvojhláska 

euch, heute, die Leute = ľudia,  die Eule = sova, Europa, Euro, die Freude =  radosť,  die Freunde = priatelia,  

der Freund =  priateľ 

ich habe ....podstane meno   (ja mám = ja vlastním) 

ich habe ein Haus / eine Katze / einen Hund 

ich soll .....sloveso   ( ja mám ...niečo urobiť) 

ich soll (heute) aufräumen =  ja mám (dnes) upratať 

ich soll kochen =  ja mám variť 

Ja musím chodiť každý deň do školy.    Ich muss jeden Tag in die Schule gehen. 

On musí denne naštevovať kurz angličfny.  Er muss täglich einen Englischkurs besuchen. 

My musíme stráviť dovolenku doma, lebo je lockdown.  Wir müssen den Urlaub zu Hause verbringen, weil  

der Lockdown ist. 

Def musia písať domáce úlohy.    Die Kinder müssen die Hausaufgaben schreiben.  

On musí vyzdvihnúť otca z lefska.    Er muss den Vater vom Flughafen abholen. 

Musiš to spraviť ešte dnes.     Du musst das noch heute machen !  

Nemusíš mi pomáhať, ja to zvládnem sám.   Du musst mir nicht helfen, ich schaffe das alleine. 

ich mache das selbst. = urobím to sám (bez pomoci) 



ich schlafe alleine in Zimmer .  = spím sám v izbe. (bez prítomnosf inej osoby) 

faul = lenivý 

Smiem to ja povedať?    Darf ich das sagen?      

Smieme si pozvať kamarátky?    Dürfen wir Freundinen einladen? 

Smiem si pozvať na narodky aj priateľa?  Darf ich zu meinem Geburtstag auch meinen Freund einladen? 

Smiem ťa pozvať do kina?    Darf ich dich ins Kino einladen? 

Smiem to prezradiť?     Darf ich das verraten ? 

beraten .... akkusafv  ich will dich beraten 

raten ....dafv   ich will dir etwas raten 

budem ...ich werde... 

chcem f niečo poradiť    Ich will dir etwas raten 

Ja to chcem urobiť.    Ich will das machen. 

On to chce kúpiť.   Er will das kaufen. 

My ten byt chceme predať.  Wir wollen die Wohnung verkaufen. 

Oni sa chcú presťahovať do Viedne.  Sie wollen nach Wien umziehen.  * um/ziehen    

Ich ziehe am Samstag nach Wien um.    
= ja sa sťahujem v sobotu do Viedne  

Ja sa chcem prezliecť.    Ich will mich umziehen.   * sich um/ziehen  

          Ich ziehe mich um.  ja sa prezliekam 


